
Alphen aan den Rijn, 24 maart 2021

Betreft: reactie op brief gericht aan heer van den Ham, zaak nummer 2852670
Onderwerp: Artikel 40 vragen huisvestingsproblematiek  huisartspraktijken gezondheidscentra

Geachte college van burgemeester en wethouders van Alphen aan den Rijn,

Wij reageren graag op de brief die u schrijft aan de heer van den Ham op 10 maart 2022 waarin u 
stelt dat bij u geen acute signalen bekend zijn over huisvestingsproblematiek bij huisartsen.

Wij zijn een groep eerstelijns- zorgverleners bestaande uit twee kleinschalige huisartsenpraktijken en 
een fysiotherapiepraktijk en wij zijn op zoek naar nieuwe huisvesting die we gezamenlijk kunnen 
betrekken. Wij zijn als huisartsen heden gevestigd in de Edelstenen buurt en in de Oude Ambachten 
buurt. De fysiotherapiepraktijk is gevestigd aan de Noorderbrink, op locatie van een 
thuiszorgorganisatie.
Onze samenwerking is mede ingegeven door de eisen die door de zorgautoriteit aan ons opgelegd 
worden in het kader van het nieuwe werken in wijksamenwerkingsverbanden. Daarnaast is onze 
samenwerking ook van belang voor ons toekomstperspectief op de eerstelijnszorg. 
Wij kennen al enige tijd groei van onze patiëntenpopulatie. 
Daarnaast is er door transitie van zorg vanuit de ziekenhuizen naar de eerstelijnspraktijken, een 
toename van zorgverleners binnen de huisartsenpraktijk. Dit, in combinatie met een verhoogde 
zorgvraag van de patiënten, maakt dat we nu al uit ons jasje groeien in onze huidige 
vestigingslocaties. 

Tevens speelt er naast zorgen over werkdruk en huisvesting van eerstelijns zorgpraktijken ook 
problematiek op de arbeidsmarkt in het algemeen. Onze praktijken zouden graag hun steentje 
bijdragen en opleidingsmogelijkheden bieden voor huisartsen en ondersteunend personeel. 
Daar is echter ook fysieke ruimte voor nodig en die ontbreekt op dit moment. 
Het coronatijdperk heeft ons geleerd dat wij onze praktijken daarnaast ruimer moeten opzetten om 
te kunnen voldoen aan de nieuwe eisen voor infectiepreventie, ook hier is meer fysieke ruimte dus 
een vereiste.

De toekomst van de huisartsenzorg en gezondheidszorg in het algemeen heeft te maken met een 
toenemende vergrijzing van onze bevolking. Dat maakt dat de zorgvraag verder zal toenemen in de 
eerstelijn. Wij voorzien dat we onze zorg dan ook anders zullen moeten inrichten dan voor ons nu 
het geval is. We voorzien dat een klein gezondheidscentrum hierin voor ons de oplossing is. 
Wij hebben hierover reeds in 2021 contact gehad met de Heer van As en de heer de Jager, 
wethouders van onze gemeente.  Het verbaast ons enorm, maar stelt ons ook bijzonder teleur dat u 
niet op de hoogte lijkt van deze gesprekken. 
Er zijn in de Tweede Kamer ook vragen gesteld aan de minister over de landelijk bestaande 
huisvestingsproblematiek voor huisartsen, hiervan voeg ik de link toe mocht u dat ontgaan zijn:
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2022/03/21/antwoorden-op-
kamervragen-over-het-artikel-huisarts-mist-ruimte-voor-uitbreiding

Dat de situatie landelijk nijpend is heeft onze Landelijke huisartsenvereniging in september 2021 
ertoe gebracht een onderzoek uit te voeren naar huisvestingsproblematiek bij huisartsen (zie 
bijlage).
Uit dit onderzoek blijkt dat ongeveer driekwart van de huisartsen problemen heeft met de 
huisvesting. Bijna 6 op de 10 huisartsen loopt letterlijk tegen de grenzen aan van de huisvesting. Dit 
geldt zeker ook voor ons. 



Daarnaast wordt gesteld dat het een gemeenschappelijke verantwoordelijkheid is voor zowel 
huisartsen, gemeenten en zorgverzekeraars om te zorgen voor adequate huisvesting; dit stelt ook de 
minister. 
Wij nemen graag onze verantwoordelijkheid hierin en we hopen dat u zich nu aangesproken voelt 
om uw verantwoordelijkheid te nemen. 

Zoals de hierboven beschreven situatie duidelijk maakt, is de situatie van onze huisvesting zeker 
nijpend. En deze situatie wordt per moment moeizamer. 
De mogelijkheid voor samengaan is voor ons een vaststaande intentie. Echter de krappe 
woningmarkt in het algemeen en de hoge bouwkosten maken het voor ons moeilijk om huisvesting 
zelfstandig financieel rond te krijgen. 
Er lopen contacten met de gemeente, met de heer van As, over een mogelijkheid voor onze 
huisvesting in het te herontwikkelen gebied Nieuwesloot. Dit is echter op het moment het enige wat 
een mogelijkheid in de toekomst zou zijn, mocht dit überhaupt realiteit worden. Op dit moment 
onderzoeken we hoe reëel deze optie is. Vooral financieel is het voor ons een uitdaging zoals eerder 
benoemd. 
Wij hopen meer op een locatie tussen ons beider huidige vestigingen in zodat we onze huidige 
patiënten ook kunnen blijven voorzien van goede zorg dichtbij huis.

Zoals u begrijpt zijn we naarstig op zoek naar mogelijkheden. Uw beantwoording van de brief aan de 
heer van den Ham strookte niet met onze beleving van de situatie. Wij ervaren zeker een nood en 
ervaren ook urgentie in dit probleem

Graag komen we met u in gesprek om te zoeken naar mogelijkheden samen, we verwachten dat 
onze problematiek uiteindelijk verder zal toenemen. Onze patiënten in Alphen aan den Rijn gaan ons 
aan het hart, voor hen zijn wij óók in onze huisvestingsproblematiek hard aan het werk. 

We wachten uw antwoord in spanning af.

Met vriendelijke groet,

Mark Koning (huisarts-praktijkhouder, Huisartsenpraktijk Saffier)
Lise Weissberg en Sharda Sahebdien (huisarts-praktijkhouders, Huisartsenpraktijk Het Ambacht)
Marc Kraaij (Fysiotherapeut)
Thirza Douglas (Fysiotherapeut)

Bijlage: onderzoek LHV 


